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PROTOKÓŁ 

obrad XLVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłakowie 

z dnia 28 października 2022 r. 

Rozpoczęcie obrad o godz. 1005 

Zakończenie obrad o godz. 1130 

Radni obecni: wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1 do protokołu) 

Radni obecni - 13 

Radni nieobecni  - 2 

Ad. 1 Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, 

stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Boczulak otworzył obrady XLVIII 

sesji zwyczajnej, stwierdzając kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. Powitał wszystkich uczestników. 

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

3. Informacja Burmistrza z prac między sesjami. 

4. Zapytania, wolne wnioski. 

5. Informacja Burmistrza Miłakowa o złożonych oświadczeniach 

majątkowych zgodnie z art. 24h ust. 6 i 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych przez radnych 

oświadczeniach majątkowych zgodnie z art. 24h ust. 6 i 12 ustawy z dnia 

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) sprzedaż mienia komunalnego; 

b) dzierżawa mienia komunalnego; 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 
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e) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miłakowo na lata 

2022– 2035; 

f) zmian w budżecie gminy Miłakowo na 2022 r. 

8. Interpelacje radnych. 

9. Zamknięcie obrad.  

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad. 

Ad. 3 Informacja Burmistrza z pracy między sesjami 30.09.2022 – 

28.10.2022; 

Burmistrz Miłakowa - przedstawił informacje z pracy między sesjami. 

Informacja Burmistrza Miłakowa 

wg załącznika nr 2 do protokołu 

Ad. 4 Zapytania, wolne wnioski. 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys zapytała czy rada mogłaby poznać 

harmonogram kolejności wykonywanych dróg gminnych w Miłakowie ze 

środków z Polskiego Ładu. 

Burmistrz Miłakowa - wszystkie drogi zostaną wykonane w 2023 r. 

Niestety harmonogramu nie ma przy sobie, ale nie jest on tajemnicą. 

Harmonogram prac był sporządzany przez wykonawcę. Na ten rok udało się 

wynegocjować z wykonawcą wykonanie odwodnienia na ul. Ogrodowej, 

ponieważ jest tam duży problem w okresie jesienno-zimowym. 

Po sesji zaprosił do Kierownika Referatu Gospodarki Terenowej w celu wglądu 

do harmonogramu. 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys podziękowała za zaproszenie radnych na 

otwarcie inwestycji w Warkałkach z tym, że zaproszenie trafiło tylko do radnych 

z klubu „Prawa i Sprawiedliwości”. 

Burmistrz Miłakowa zaproszenie na otwarcie inwestycji w Warkałkach 

otrzymali radni z terenu inwestycji. 

Radny Mirosław Stryjek podziękował Burmistrzowi Miłakowa w imieniu 

mieszkańców Warkałek za zakończenie inwestycji budowy wodociągu w 

miejscowości Warkałki. Podziękował również dla prezesa Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Miłakowie. 
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Radny Józef Pełka - w dzisiejszym wystąpieniu Burmistrz Miłakowa wiele 

mówił o zakończonych inwestycjach oraz podpisanych umowach. Uważa, że 

miesiąc październik przejdzie do historii w Gminie Miłakowo, ze względu na ilość 

inwestycji. 

Ponadto dzięki inwestycji budowy wodociągu w Warkałkach miejscowości takie 

jak: Gudniki, Rożnowo czy Miejski Dwór również zyskały sieć wodociągową. 

Podziękował Burmistrzowi Miłakowa, prezesowi spółki oraz pracownikom urzędu 

za włożony wysiłek przy realizacji inwestycji, po czym wręczyli kwiaty dla 

Burmistrza Miłakowa oraz prezesa Spółki. 

Burmistrz Miłakowa – są to obowiązki burmistrza i rzadko spotyka się z 

podziękowaniami. Ma nadzieję, że kolejne inwestycje drogowe będą zauważalne 

dla mieszkańców i poprawią bezpieczeństwo, jakość i estetykę miasta. 

Przewodniczący Rady dodał, że przy okazji inwestycji w Warkałkach, należy 

nadmienić, że jest to proces sześcioletni. Jest to wynik pracy nad 

międzynarodową umową z Gusievem, bo ta inwestycja została rozdzielona na 

dwie części. Jedna część dotyczyła budowy wodociągu i kanalizacji w Książniku 

a druga, która miała być przeznaczona na kanalizację w Boguchwałach, została 

przeznaczona na Warkałki. 

Burmistrz Miłakowa – pomysł zawarcia umowy z Gusievem nie jest Jego, ale 

już włączenie Warkałek do tej umowy jest Jego autorstwa i nie pozwoli, żeby 

mówić o tym, że to ktoś sześć lat temu wymyślił inwestycję w Warkałkach. 

Pieniądze zostały przyznane tylko i wyłącznie na inwestycję Książnik-

Boguchwały, ale z oszczędności została wykonana inwestycja w Warkałkach. Nie 

pozwoli, aby ktoś się do tej inwestycji dołączył, ponieważ jest to Jego autorski 

program i nikt wcześniej o tym nie mówił, że z tych środków mogą zostać 

zrobione Warkałki. Pomysł pozyskania pieniędzy nie należał do Niego, ale 

wykorzystanie tych środków i poszerzenie tego jest Jego programem. 

Radny Józef Pełka - w ramach programu Gusiev udało się pozyskać środki w 

wysokości 2 mln zł na dokończenie drugiego etapu rewitalizacji Osiedla 

Kolorowego. 

Radny Mirosław Stryjek – nie zgadza się z wypowiedzią Przewodniczącego 

Rady, ponieważ był radnym poprzedniej kadencji i nie było żadnej inicjatywy 

poprzedniego burmistrza dotyczącej budowy wodociągu w Warkałkach. Przez 

tyle lat poprzedni włodarz zrobił tylko 700 metrów wodociągu w Warkałkach. 
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Uważa, że obecna inwestycja jest tylko i wyłącznie zasługą obecnego 

burmistrza. 

Radna Aneta Machnyk zapytała jaki jest zakres umowy dotyczącej nadzoru 

budowlanego nad pracami drogowymi oraz czy środki na realizację powyższej 

umowy były zaplanowane w projekcie. 

Burmistrz Miłakowa - jako inwestorzy, Gmina musi zapewnić nadzór nad 

pracami. Złożono kilka ofert, które przekraczały wielokrotnie wartość tego 

nadzoru. W związku z tym wybrano najkorzystniejszą ofertę. Odbyło się już 

pierwsze spotkanie z inspektorem nadzoru. 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik – środki na inspektora będą pochodziły 

prawdopodobnie z dochodów własnych. Projekt jest realizowany z Polskiego 

Ładu, przy którym nie jest wymagana dokumentacja projektowa oraz nadzór. 

Przy Polskim Ładzie wpisywana jest tylko konkretna inwestycja. Przy takiego 

rodzaju inwestycjach nadzór powinien być sprawowany. 

Burmistrz Miłakowa – zadanie budowy dróg gminnych opiewa na kwotę 

prawie 10 mln zł, a większość inżynierów składało w ofertach 2% z wartości 

projektu. 

Radny Andrzej Nagraba zapytał co jest powodem zmniejszenia długości 

inwestycji budowy sieci wodno-kanalizacyjnej w miejscowości Pojezierce na 

około 3 km oraz Mysłaki na około 2 km, co łącznie daje około 5 km, a z 

Polskiego Ładu gmina otrzymała dwa lata temu środki na odcinek 18 km. 

Burmistrz Miłakowa - cieszy się z każdego metra, który jest zrobiony w 

gminie Miłakowo. Zarzucanie niegospodarności czy opieszałości jest 

nadużyciem. Wszystkie procesy począwszy od zaprojektowania poprzez 

wyłonienie wykonawcy w czasach, w których drożeją wszystkie usługi i 

materiały są procesem oczywistym. Gmina wykonuje tylko tyle ile pozwalają 

nam przetargi, które zostały wyłonione. Rzeczywiście konkurs „Zaprojektuj i 

wybuduj” to jest forma, w której firma wygrywając przetarg będzie musiała 

prawdopodobnie w 2023 r. wykonać dokumentację, a w 2024 zrealizować 

inwestycję. 

Pewne jest to, że odcinki inwestycji są już ustalone i za te środki wykonane. 

Składając wniosek wpisywane były długie odcinki, natomiast życie weryfikuje. 

Ceny wówczas były niskie, a więc stąd wzięły się rozbieżności. W stronę Mysłak 

planowane jest tylko tyle, na ile pozwolą środki. 
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Cały czas Gmina będzie aplikować o środki, aby móc rozwijać sieć wodno-

kanalizacyjną gminy. 

Radny Henryk Zalewa zapytał czy wpływy z odbioru ścieków od mieszkańców 

Boguchwał pokrywają utrzymanie oczyszczalni ścieków w Boguchwałach. 

Prezes MPGK Sp. z o.o. w Miłakowie Dariusz Świdowski – oczyszczalnia 

ścieków w Boguchwałach nie została jeszcze przekazana dla spółki, w związku z 

tym spółka nie ma wpływów z tego tytułu. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak dalszych pytań, przeszedł do 

kolejnego punktu. 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Miłakowa o złożonych 

oświadczeniach majątkowych zgodnie z art. 24h ust. 6 i 12 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. 

Burmistrz Miłakowa przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych za 2021 r. 

Informacja Burmistrza Miłakowa 

wg załącznika nr 3 do protokołu 

Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 

przez radnych oświadczeniach majątkowych zgodnie z art. 24h ust. 6 i 

12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. 

Przewodniczący Rady przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych radnych Rady Miejskiej w Miłakowie za 2021 r. 

Informacja Przewodniczącego Rady 

wg załącznika nr 4 do protokołu 

Ad. 7 Podjęcie uchwał w sprawie: 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys złożyła wniosek o 5 min. przerwy. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwy. 

Wznowiono obrady o godz. 10.50. 

a)  sprzedaży mienia komunalnego;  

Kierownik RGT Marcin Kukliński – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówił 

szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do uchwały. 
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Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych.  

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 5 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie sprzedaży mienia 

komunalnego została podjęta. 

Uchwała Nr XLVIII/321/2022 

wg załącznika Nr 6 do protokołu 

b) dzierżawy mienia komunalnego; 

Kierownik RGT Marcin Kukliński – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówił 

szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do uchwały. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych.  

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 7 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie dzierżawy mienia 

komunalnego została podjęta. 

Uchwała Nr XLVIII/322/2022 

wg załącznika Nr 8 do protokołu 

c) określenia wysokości podatku od nieruchomości; 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówiła 

szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do 

projektu. 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys – wielokrotnie na Sali narad były 

zapewnienia, że są organizowane konkursy dla jednostek samorządu 

terytorialnego, gdzie gmina w niektórych z nich bierze udział, wygrywa i 

pozyskuje środki na ważne i potrzebne inwestycje. Obecnie doszło do sytuacji 

patologicznej. Niestety w wyniku działań Rządu, reformy podatkowej czy 



 

7 

wprowadzeniu tzw. Polskiego Ładu, spadają dochody w budżecie praktycznie w 

każdej gminie czy powiecie, a potwierdza to Główny Urząd Statystyczny w 

raporcie „Gospodarka finansowa jednostek samorządu terytorialnego”. Spadają 

wpływy z PIT-u, maleją dochody własne, subwencja oświatowa nie pokrywa 

wszystkich kosztów związanych z oświatą. Odbiera się gminom stałe 

dotychczasowe dochody i uzależnia się działania gminy czy inwestycje od 

wyników konkursowych, do których są różne wątpliwości, co potwierdza raport 

Fundacji Batorego – środki trafiają tam, gdzie włodarz trzyma z partią rządzącą. 

Zamiast stałych i przewidywalnych dochodów, mamy konkursy, a gmina jest 

uzależniona od dotacji władzy centralnej, co ogranicza naszą samorządność o 

którą tak walczyliśmy po 1989 roku. Niestety doszliśmy do patowej sytuacji, 

gdzie w związku z malejącymi dochodami oraz wyższymi kosztami na oświatę, 

energię czy gaz jesteśmy zmuszeni dość znacząco w porównaniu z poprzednimi 

latami podnieść podatki o 15% w przypadku podatku od nieruchomości, 

natomiast w podatku od środków transportowych o 12 %. Jest to trudne, tym 

bardziej, że każdy z nas zmaga się z drożyzną, rosnącymi ratami kredytowymi. 

Jednak w trosce o budżet gminy, dalsze efektywne działanie jednostek 

organizacyjnych, realizację dalszych inwestycji musimy podjąć tak trudną 

decyzję. Liczymy na zrozumienie mieszkańców gminy i mają nadzieję, że 

mieszkańcy docenią kolejne zmiany i przedsięwzięcia, które są robione w naszej 

gminie. Osobiście wierzy, że kolejne działania władzy centralnej nie pogorszą 

ponownie sytuacji samorządów oraz naszych gospodarstw domowych i sytuacja 

w najbliższych latach poprawi się. 

Burmistrz Miłakowa – jest osobą, która nie miesza polityki do działań 

samorządu gminnego, ponieważ uważa, że samorząd na poziomie gminnym jest 

ostatnim miejscem, gdzie powinna funkcjonować jakakolwiek polityka, ale skoro 

została użyta narracja, iż gmina Miłakowo jest samorządem, który sprzyja partii 

rządzącej wyjaśnił, że gmina aplikuje do różnych programów, które 

zatwierdzane są przez radę. Nie wszystkie programy są programami rządowymi, 

ale również unijnymi. Urząd stara się reagować na wszystkie możliwe programy, 

które są w stanie zmienić sytuację Gminy Miłakowo. 

Uważa, że ten apel, który wygłosiła radna jeżeli ma trafić do adresatów, to oni 

zadecydują w najbliższych wyborach parlamentarnych kto będzie dzielił 

środkami państwowymi. Natomiast ze strony gminy nic się nie zmieni, ponieważ 

dalej będzie aplikować o środki, bo polityka na poziomie gminnym nie ma 
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sensu. Najistotniejsze jest to, że są pozyskiwane środki i zmieniane otoczenie 

gminy, aby mieszkańcom gminy żyło się coraz lepiej. 

Radny Józef Pełka – radnym jest od wielu lat, wówczas różne partie rządziły. 

Po przystąpieniu Polski do Unii Europejskiej była nadzieja na pozyskiwanie 

środków unijnych, ale nie zawsze wszystko szło w parze z naszym rozwojem, bo 

środki unijne nie były przeznaczane na kanalizację czy wodociągi. Poza tym były 

to drogie środki dla Gminy, bo trzeba było mieć duży wkład własny - za przykład 

podał I Etap Osiedla Kolorowego, gdzie gmina musiała przeznaczyć 40% 

własnych środków. Jeżeli w tym okresie gmina otrzymuje środki prawie w 100% 

dofinansowaniem to należy z nich korzystać. 

Radna Justyna Gołębiewska-Farys – oczywiście dochody są większe, 

inwestycje są realizowane, ale w porównaniu do wydatków sytuacja jest 

trudniejsza. Niestety dochody gminy nie rosną tak szybko, jak nasze wydatki. 

Wyżej wspomniała o 15% podwyżce stawek podatkowych, gdzie nie wszystkich 

mieszkańców jest na to stać. 

Radny Mirosław Stryjek odniósł się do stawki podatku rolnego, która została 

opublikowana w komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, gdzie 

średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy 2023 wynosi 74,05 zł. Jest to około 17 % wzrost 

podatku w porównaniu z rokiem ubiegłym a dochody rolników spadły 

szacunkowo o około 40% ze względu na wysokie nakłady. Niestety rolnicy nie 

mają innego wyjścia i muszą to udźwignąć. Ponadto podwyżki podatków są i tak 

poniżej inflacji. 

Burmistrz Miłakowa – ograniczenie podwyżek do inwestycji jest trochę 

mylące, ponieważ znaczna część budżetu wynikająca z podatku trafia na 

zadania własne gminy, które są podstawą, a do zadań własnych gminy należy 

oświata, gdzie gmina otrzymuje ponad 160 tys. zł mniej subwencji niż w roku 

poprzednim oraz opieka społeczna. Te dwa filary gmina musi udźwignąć z 

podatków. Natomiast gmina jeżeli nie będzie miała środków, to nie będzie 

realizować inwestycji. 

Ponadto Gmina Miłakowo w porównaniu z gminami ościennymi, po 

uwzględnieniu już podwyżki ma i tak najniższe stawki podatkowe w okolicy. 

Radna Aneta Machnyk odniosła się do słów Burmistrza Miłakowa. 

Radny Andrzej Nagraba - z doniesień medialnych słyszał, że każda gmina 

otrzyma ponad 2 mln zł z rządowych środków na uzupełnienie niedoborów w 
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wydatkach własnych gmin. Natomiast jeżeli chodzi o wzrost podatków, jest to 

bardzo trudna decyzja, ale należy ją przyjąć. 

Burmistrz Miłakowa - działania ze strony rządu są takie i należy z nich 

korzystać. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak dalszych pytań odczytał projekt 

uchwały, po czym poddał go pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, „przeciw” 1, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 9 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie określenia wysokości 

podatku od nieruchomości została podjęta. 

Uchwała Nr XLVIII/323/2022 

wg załącznika Nr 10 do protokołu 

d) określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych; 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówiła 

szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do 

projektu. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 11 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych została przyjęta. 

Uchwała Nr XLVIII/324/2022 

wg załącznika Nr 12 do protokołu 

e) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miłakowo 

na lata 2022-2035; 
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Skarbnik Gminy Anna Maśnik – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówiła 

szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z objaśnieniami dołączonymi do projektu. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 13 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Miłakowo na lata 2022-2035 została podjęta. 

Uchwała Nr XLVIII/325/2022 

wg załącznika Nr 14 do protokołu 

f)  zmiany w budżecie gminy Miłakowo na 2022 r.; 

Skarbnik Gminy Anna Maśnik – w imieniu Burmistrza Miłakowa - omówiła 

szczegółowo projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do 

projektu. 

Przewodniczący Rady ze względu na brak pytań odczytał projekt uchwały, po 

czym poddał go pod głosowanie. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 

radnych. 

Wykaz głosowania imiennego 

wg załącznika Nr 15 do protokołu 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany w budżecie 

gminy Miłakowo na 2022 r. została przyjęta. 

Uchwała Nr XLVIII/326/2022 

wg załącznika Nr 16 do protokołu 

Ad. 8 Interpelacje radnych; 

Nie zgłoszono interpelacji radnych. 

Ad. 9 Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XLVIII sesji zwyczajnej Rady 

Miejskiej w Miłakowie, Przewodniczący Rady zamknął obrady. 
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Na tym protokół zakończono. 

Protokołował:      Przewodniczył: 

  Inspektor ds. Obsługi Rady   Przewodniczący Rady Miejskiej 

(-) Agnieszka Korkuć     (-) Michał Boczulak 


